
STANOWISKO NR 22 
RADY MIASTA STOŁECZNEGO WARSZAWY 

z dnia 18 października 2012 r. 

w sprawie ograniczenia instalowania ekranów akustycznych  

Rada m.st. Warszawy wyraża swoje zaniepokojenie nadmiernym stosowaniem 

ekranów akustycznych wzdłuż warszawskich ulic. Uważamy to za brutalną ingerencję 

w estetykę miasta. Ekrany akustyczne stały się ostatnio plagą warszawskich dróg. Szpecą 

krajobraz, ograniczają widoczność, zwiększają koszty inwestycji, a przy tym nie zawsze 

skutecznie chronią przed hałasem. 

Apelujemy do Inwestorów planujących lub prowadzących budowy w m. st. Warszawa 

oraz do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Warszawie o zweryfikowanie 

dotychczasowych decyzji nakazujących budowę ekranów w miejscach, które zgodnie 

z nowym rozporządzeniem Ministra Środowiska, nie potrzebują tego typu ochrony, biorąc 

przy tym pod uwagę zarówno rachunek ekonomiczny, ale też możliwe opóźnienia w realizacji 

inwestycji.  

Pragniemy ponadto podkreślić, że nowe prawodawstwo unijne przewiduje 

zmniejszanie hałasu u jego źródeł, a nie poprzez bardzo kosztowne, sztuczne 

i powierzchowne sposoby stawiania, niszczących tkankę miasta, barier dźwiękochłonnych. 

Alternatywą dla ekranów mogą być, w wielu przypadkach,  zwarte szpalery drzew i krzewów. 

Nowe rozporządzenie Ministra Środowiska podwyższa dopuszczalne limity hałasu ale przy 

zachowaniu minimalnego, tolerowanego pod względem zdrowia standardu.  

Walka z hałasem powinna przede wszystkim polegać na inwestycji w jakość dróg 

i torów, a nie w budowę bardzo kosztownych i stosunkowo krótkotrwałych, 

za to zdecydowanie szpecących miasto, ekranów. 

 
 

Wiceprzewodnicząca 
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